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Gmina Zaniemyśl 

Sesja Rady Gminy 

RG.0002.29.2018-2023 

Protokół nr XXIX/2020 

XXIX Sesja Rady Gminy w dniu 22 grudnia 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 22 grudnia 2020 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:28                    

tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Ewaryst Pankowski 

11. Marek Stroiwąs 

12. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni: 

1. Zbigniew Łyszczarz 

2. Michał Marciniak 

3. Bartłomiej Mieloch 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dzień dobry, otwieram XXIX sesję Rady 

Gminy Zaniemyśl, w dniu 22 grudnia 2020 r., bardzo serdecznie witam Panie i Panów Radnych, 

Pana Wójta Jana Sulanowskiego, Panią Sekretarz Martę Tomys, Radcę Prawnego Gminy Zaniemyśl 

Marka Grzelaka, Prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej Pana Mirosława Derdaka, pracowników 

Urzędu Gminy biura i pracowników technicznych oraz wszystkich mieszkańców zgromadzonych 

przed komputerami, pozwolicie Państwo, że odczytam porządek obrad, 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

2) w sprawie uchwalenia ˝Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu                            

sp. z o. o", ul. Sosnowa 4, 63-020 Zaniemyśl na lata 2021-2024, 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego, 

4) sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2020, 

5) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

6) w sprawie uchwały budżetowej na rok 2021: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu; 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Zaniemyśl; 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 

oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej. 

Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały budżetowej; 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie; 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz 

uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu; 

7) głosowanie uchwały, 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 
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zanim przejdę do dalszych czynności chciałbym tyko odczytać informacje dotyczące przebiegu sesji                      

i zachowania rygorów sanitarnych, stoliki i miejsca na sali sesyjnej rozmieszczone są                                     

w odpowiedniej odległości od siebie, dostępne są odpowiednie płyny dezynfekujące, sala została 

odpowiednio przygotowana, stoły, krzesła i mikrofony zdezynfekowane, będziemy starać się 

ograniczyć do minimum bezpośredni kontakt, proponuje się żeby osoby, które nie będą posiadały 

przed sobą mikrofonu zabierały głos z mównicy, osoby, które są chore, które są w grupie osób 

ryzyka lub mogą czuć się zagrożone decyzje o uczestnictwie w sesji podejmują indywidualnie, 

proszę o rozważną i odpowiedzialną decyzję w tych sprawach, proszę wszystkich Państwa Radnych 

o zrozumienie powagi sytuacji, mieszkańcy oraz Sołtysi zostali poinformowani o obradach i zostali 

zaproszeni do śledzenia przebiegu sesji na kanałach YouTube 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, na podstawie obecnych Radnych na dzisiejszej 

sesji stwierdzam, że w obradach bierze udział dwunastu Radnych co stanowi wystarczającą liczbę do 

podjęcia prawomocnych uchwał 

czy Państwo Radny, Pan Wójt chcecie wnieść punkt o zmianę porządku obrad, wniosek, nie widzę, a 

zatem przechodzimy do punktu trzeciego 

 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, Pani Przewodnicząca, Państwo Radni, informacje z Zakładu 

Gospodarki Komunalnej, 18 grudnia br. Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu 

podpisał umowę o pożyczkę z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej   

w Warszawie na wykonanie inwestycji – przebudowa stacji uzdatniania wody w Zaniemyślu, 

pożyczka została udzielona na sumę 3.165.336,00 złotych, koszty kwalifikowane inwestycji, spłata    

w okresie 10 lat z możliwością umorzenia do 30 procent, spółka obecnie wykonuje budowę 

wodociągu ulicy Kórnickiej długości 180 metrów, na SUW Polwica  wykonywana jest inwestycja 

pod nazwą – wymiana rurociągów do ZRW (czyli – to są zbiorniki rezerw wody) oraz przebudowa 

systemu zasilania zestawu hydroforowego II stopnia i wykonanie pomieszczenia dla zestawu 

hydroforowego, prace zaawansowane w 70 procentach inwestycji, na osiedlu Przedwiośnie                            

w miejscowości Łękno trwają prace związane z przebudową kolektora kanalizacji sanitarnej, długość 

127 metrów, I etap, inwestycja zostanie wykonana do końca bieżącego roku, spółka usunęła awarię 

na wodociągu w miejscowości Luboniec oraz awarię na kolektorze kanalizacji sanitarnej                                

w miejscowości Łękno ponadto wykonano prace porządkowe na terenie Gminy Zaniemyśl, 

porządkowanie terenów zielonych, grabienie i wywóz liści, montaż znaków drogowych i ostatnia 

informacja dotyczy promocji i współpracy z organizacjami pozarządowymi, w piątek, 18 grudnia 

zostały zawiezione zebrane rzeczy ze zbiórki do schroniska psów i kotów, w Środzie Wielkopolskiej, 
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zostały zawiezione zebrane rzeczy ze zbiórki do schroniska psów i kotów w Środzie Wielkopolskiej, 

bardzo serdecznie chciałbym podziękować przede wszystkim pracownikom Urzędu Gminy, 

pracownikom jednostek organizacyjnych za zaangażowanie się w tą akcję, również mieszkańcom, 

którzy się tutaj dorzucili oraz Radnym, byliśmy tam na miejscu, tak, że obsługa tego schroniska była 

bardzo szczęśliwa, bardzo zadowolona, że tyle udało się zebrać, tak, że jeszcze raz serdecznie 

dziękuję za okazane serce, bardzo dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  czy pytania do przedstawionych informacji 

Pana Wójta, Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo proszę 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, mam pytanie o wysokość tego umorzenia, bo tak 

niejednoznacznie to zabrzmiało, może być ta pożyczka umorzona o tyle, że będziemy musieli spłacić 

30 procent pierwotnej kwoty czy 30 procent jest umorzenia i będziemy musieli spłacać 

siedemdziesiąt  

 

Prezes spółki z o.o. Zakładu Gospodarki Komunalnej Morosław Derdak, Szanowni Państwo, jak 

chodzi o umorzenie, to jest do 30 procent jest możliwe umorzenie, tam są podane warunki, w tej 

umowie, co nas obliguje do tego, że możemy to dostać albo nie, czyli regularna spłata, przede 

wszystkim, niezaleganie z opłatami w Urzędzie  Skarbowym, przede wszystkim, to są takie dwa 

podstawowe kanony, które trzeba spełnić przez czas spłacania, jak chodzi o umorzenie, to wygląda   

w ten sposób, że płacimy non stop raty i zbliżamy się do końca spłacenia tej pożyczki czyli składamy 

wniosek i odliczamy te 30 procent, i wtenczas składamy wniosek czyli nie, spłata pożyczki jest do 

2025 roku, czyli z naszych obliczeń wynika, że gdzieś 2028 roku składamy wniosek i ta reszta                     

w wysokości 920 tysięcy złotych, tyle co pamiętam, bo tych cyfr jest dosyć dużo, ale na pewno 

dziewięćset z czymś, zostaje umorzona, tak to wygląda 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  czy jeszcze pytania do przedstawionych 

informacji, ja mam tylko jedno pytanie, widziałam na Facebook-u Sołectwa Zwola, że plaża w Zwoli 

jest już wykonana czyli pomost jest zrobiony w tym samym czasie miał być też robiony slip dla 

Straży Pożarnej, czy on jest też już wykonany i czy dotacja, którą otrzymaliśmy też jest już 

rozliczona 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, byliśmy z Panią kierownik, jeżeli chodzi o slip, na miejscu, te prace  

jeszcze trwały, to było kilka dni temu, jakby Pani kierownik dopełniła jak to na dzień dzisiejszy 

wychodzi, jeśli chodzi o kwestie rozliczenia  
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Monika Niemier, kierownik Referatu Infrastruktury,  faktycznie Zwola jest zakończona, gdyby 

nam dzisiaj nie pokrzyżował deszcz planów byłoby zakończenie też tutaj w Zaniemyślu jednak ze 

względu na to, że Panowie musieli by pracować i w wodzie, w mokrym terenie, i jeszcze na głowę 

im padało Wykonawca podjął decyzje, że wstrzymuje, planowane zakończenie i rozliczenie 

inwestycji jest na 28 grudnia, z tego co pamiętam, z umowy, tak, że dotacja tutaj nie jest 

zagrożeniem, powinno być wszystko domknięte do końca roku  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  dziękuję bardzo, czy jeszcze pytania do 

złożonej informacji Pana Wójta, jeśli nie przechodzimy do punktu czwartego sesji 

 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, żaden z Radnych nie zgłosić chęci wniesienia 

interpelacji czy zapytania zatem punkt został wyczerpany i kolejny punkt  

 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły do 

mnie żadna interpelacja czy zapytanie, w związku z tym nie ma odpowiedzi na nie, również ten 

punkt został wyczerpany, przechodzimy do punktu szóstego 

6. Podjęcie uchwał: 

1) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl przedstawiła 

Barbara Cukrowska, kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

uwag i pytań nie złożono, 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-

Gawlak 

NIEOBECNI (5) 
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Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XXIX/194/2020 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

2) projekt uchwały w sprawie uchwalenia ˝Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu sp. z o. o", ul. 

Sosnowa 4, 63-020 Zaniemyśl na lata 2021-2024 przedstawiła Marta Tomys, Sekretarz Gminy 

w sesji uczestniczy 11 Radnych, na sesję przybył Radny Tomasz Grabowski  

uwag i pytań nie złożono, 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia ˝Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych                              

i kanalizacyjnych Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu sp. z o. o", ul. Sosnowa 4, 63-020 

Zaniemyśl na lata 2021-2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XXIX/195/2020 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

3) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego przedstawiła 

Monika Niemier, kierownik Referatu Infrastruktury 

uwag i pytań nie złożono, 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  był to jeden z wniosków do budżetu, złożony 

przez Radnych Rady Gminy Zaniemyśl 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  myślę, że nasza średzka „ciuchcia” bardzo 

dobrze wykorzysta otrzymane fundusze i spożytkuje je na poprawę infrastruktury kolejowej na 

terenie naszej Gminy 

 

Uchwała nr XXIX/196/2020 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

4) projekt uchwały sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2020 przedstawiła Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

pytania do projektu uchwały: 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, mam pytanie może nie tyle do uchwały tylko właśnie do 

przedmiotu tych umów niewykonanych, Pani kierownik odpowie, bo rozumiem, że umowy były 

zawarte z terminem realizacji do końca roku i, że w związku z niewykonaniem umowy zostało tak 

dogadane polubownie, że przesuwamy termin do 30 czerwca  

Monika Niemier, kierownik Referatu Infrastruktury, to niewykonanie wszystkich prac, które 

były ujęte w obowiązujących umowach w dużej mierze wynika z przestojów związanych z COVID-

19, były trudności, żeby cokolwiek opiniować, były trudności, żeby się z kimkolwiek spotkać, przez 

pewien czas bieg terminów był wstrzymywany, nie mogliśmy otrzymywać opinii, na razie 

ruszyliśmy, zobaczymy, mamy nadzieję, że uda nam się to wykonać do 30 kwietnia, większość prac 

już mamy, czekamy teraz na opinie i kompletowanie całej już dokumentacji 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy, ja tylko dodam, że po podjęciu tej uchwały będzie 

możliwość jakby aneksowania umów z tym Wykonawcą  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję, czy jeszcze pytania, jeżeli nie 

możemy przejść do głosowania   
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Głosowano w sprawie: 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020 

 Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XXIX/197/2020 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

10 – cio minutowa przerwa 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska  wznowiła obrady 

 

w sesji uczestniczy 12 Radnych, na sesję przybyła Radna Kamila Kołacka  

5) projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i pytań nie złożono, 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Bartosz Biskup, Jolanta Jóźwiak, Marek Stroiwąs 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 
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Uchwała nr XXIX/198/2020 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

6) projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2021: 

1) projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem odczytała Agnieszka Scheffler, Skarbnik 

Gminy, projekt stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

odczytany projekt uchwały oraz uzasadnienie do tego projektu uchwały to są materiały, które zostały 

przedstawione Radzie jak i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w dniu 16 listopada 2020 r., za 

chwilkę Pani Przewodnicząca odczyta uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej co do 

przygotowanego projektu, ja odczytałam przed chwilka Państwu uzasadnienie i chciałabym odnieść 

się do uwagi, która jest zawarta, właśnie do uzasadnienia, dotyczy ona wydatków bieżących, 

zapisana w uzasadnieniu jest kwota 33.975.116,14 złotych a powinna być kwota 34.141.502,48 

złotych, różnica to jest kwota 166.386,30 złotych, to jest moja pomyłka, w kwestii tej, że nadal 

trwały prace nad samym kształtem tego projektu budżetu, ta kwota 166.386,30 złotych dotyczyła 

zwiększenia wydatków właśnie na gospodarkę odpadami, chodziło o ujęcie faktury za miesiąc 

grudzień, która będzie płacona w styczniu w wysokości 164.386,30 złotych oraz kwota 2 tysięcy 

złotych, która została ujęta na zużycie energii elektrycznej w mieszkaniu będącym mieniem 

gminnym na ulicy Poznańskiej, chciałbym jeszcze wspomnieć o jeszcze jednej opinii jaką 

Regionalna Izba Obrachunkowa przysłała, chodzi tutaj o możliwość sfinansowania deficytu, 

odczytywać jej nie będę, Państwo Radni z ta opinia się zapoznali, tylko powiem, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa wydała opinie pozytywna o możliwości sfinansowania deficytu, dziękuję bardzo 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu: 

opinię odczytała Justyna Dąbrowska, Przewodnicząca Rady Gminy, 
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3) opinia Komisji Rady Gminy Zaniemyśl: 

opinię odczytała Katarzyna Gomułkiewicz, Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

Rady Gminy Zaniemyśl, 
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4) stanowisko Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady oraz Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej. Stanowisko to zawiera również 

autopoprawki do projektu uchwały budżetowej: 
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15 – to minutowa przerwa 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska wznowiła obrady 

 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie 

w dyskusji wzięli udział: 
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Radny Paweł Kurpik, chciałbym złożyć wniosek formalny do uchwały budżetowej, dział 600, 

rozdział 60016, paragraf 6050 usuwa się zadanie - przebudowa drogi gminnej w Jeziorach Wielkich 

na kwotę 150 tys. zł i wprowadza się zadania  - dział 600, rozdział 60016, paragraf 6050 - 

utwardzenie kruszywem dróg gminnych w Jaszkowie do posesji nr 25 i 29,  75 tys. zł., dział 900, 

rozdział 90015, paragraf 6050 - budowa oświetlenia na ulicy Grabowej w Zaniemyślu, 75 tys. zł., 

chciałbym to uzasadnić, Rada Gminy dwa lata temu uchwaliła listę priorytetów dróg w Gminie                         

i droga w Jeziorach nie miała tam w ogóle miejsca, a są drogi w Gminie Zaniemyśl, które wymagają 

natychmiastowej interwencji i utwardzenia 

Radna Jolanta Jóźwiak, Panie Wójcie, tutaj Pani Skarbnik, chciałbym takich wyjaśnień, bo chodzi 

mi tu właśnie o dotacje do szkół, widzieliśmy, że nie mamy uwzględnione w projekcie budżetu, 

brakowała nam tam około miliona dotacji, teraz widzę, że po tych zmianach, które Wójt 

zaproponował  jest wstawiona pozycja 380, parę, tysięcy, tak, że pozostaje nam około 600 tysięcy 

kwota dotacji, którą musimy ponieść, a nie mamy jej uwzględnionej, to powiększy nam deficyt 

budżetowy, bo czy możemy liczyć na takie przychody bieżące, że to nam pokryje i Rada wnioskując 

tutaj o zmniejszenie tego deficytu budżetowego, który pierwotnie opiewał na 6 milinów 240, 

umniejszyliśmy wydatki majątkowe, żeby po prostu zmniejszyć deficyt, a teraz została 

wprowadzona, wiadomo, tutaj ta dotacja do komunalki, 600 tysięcy,  ten deficyt z 2 milionów 250 

spadł na milion 585, teraz jeszcze jak nie będziemy mieć czym pokryć tej dotacji do szkół to, ponad 

600 tysięcy, to raptem zostanie może, ten deficyt, w granicach miliona, po prostu dlaczego to nie 

było wcześniej, zaproponowana ta dotacja do komunalki tylko dopiero teraz, po tych naszych 

wniesionych tych tutaj wnioskach i właśnie bardzo mnie nurtuje sprawa jak pokryjemy ta dotację, 

będziemy mieć takie przychody 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, jeśli Pan Wójt pozwoli to ja odpowiem, gdybym nie ujęła 

wszystkich odpowiedzi to proszę o przypomnienie pewnych kwestii, ja na wspólnej Komisji, gdzie 

był omawiany projekt budżetu, tą sytuacje wszyscy Państwo znacie, musieliśmy sami przygotować 

ten projekt budżetu, nie było osoby, która nadałaby kierunek w kwestii tego projektu budżetu, po 

otrzymaniu wszystkich materiałów, od wszystkich kierowników jednostek organizacyjnych, od 

wszystkich kierowników referatów po złożeniu budżetu Państwo taką informację otrzymaliście jakie 

kwoty jeszcze w tych wnioskach były, po złożeniu wszystkich tych wniosków jakby w całość, plus 

zadania majątkowe jakie były zgłoszone przez jednostki, referaty ten deficyt wynosił blisko około                 

10 milionów złotych, nie było możliwości fizycznej, po prostu nasza Gmina nie jest w stanie pokryć 

tak wysokiego deficytu w związku z powyższym należało podjąć, w tym przypadku męska decyzję, 

niestety jakby przez nas samych i tu byłam w porozumieniu z koleżeństwem z referatów,                               

i kierownikami jednostek  ewentualnie, które wartości wydatków możemy umniejszyć i te zmiany 

nastąpiły zarówno po stronie wydatków bieżących jak i wydatków majątkowych, taką informację 
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Państwo również w materiałach dodatkowych na ta Komisję otrzymaliście, w samej treści 

uzasadnienia jest wyraźnie napisane, że ta dodatnia różnica jest uzyskana tylko i wyłącznie dzięki 

umniejszeniu pewnych wydatków bieżących, które są tam wskazane, na tej wspólnej Komisji, gdzie 

Pan Wójt przedstawiał swoje ewentualne poprawki, Państwo przedstawialiście czy była dyskusja nad 

zmianami, które Państwo byście chcieli wprowadzić, ja jakby uporem maniaka powtarzałam to, że 

przedstawiłam Państwu te informacje, w których pozycjach brakuje z naciskiem właśnie na te 

wydatki związane z dotacjami oświatowymi, które są w budżecie na chwilę obecną, patrząc na 

projekt budżetu, do miesiąca września zabezpieczone i mówiłam o tym, że w trakcie roku należy 

dokonać takiej zmiany w budżecie, aby te pieniążki na wypłatę tych dotacji się znalazły, dlatego 

wnioskowałam, żeby ostrożnie podchodzić, ja mogę tylko wnioskować, co podejmie Pan Wójt jako 

mój szef, Państwo jako Rada ja na to wpływu nie mam, ja mogę tylko prosić i wnioskować, aby 

skupić się na wydatkach tutaj stricte tutaj wydatkach naszych, jakby naszych gminnych zadań 

własnych i tu monitowałam i do Pana Wójta, i do Państwa, że jeśli te autopoprawki będą 

wprowadzane to, żeby maksymalną kwotę  jednak skupić na wysokości dotacji, przy okazji podjęcia 

przez Państwa uchwały związanej ze zmianą stawki za opłatę śmieciową, te środki po stronie 

dochodów zostały wprowadzone, nie przytoczę tu pełnej kwoty, w sensie to była kwota pięćset 

tysięcy złotych z kawałkiem, z czego więcej niż 300 tysięcy, tu też nie przytoczę dokładnej kwoty,  

została przeznaczona na zwiększenie tej dotacji, pozostałą kwotę z tych dochodów bieżących Pan 

Wójt zdecydował przeznaczyć na inne wydatki, ale powtarzałam to na tej Komisji i jakby powtarzam 

to dzisiaj i będę to powtarzała przy wszystkich zmianach, że wszędzie będzie te środki zwiększyć, 

jeśli nie uda się zrealizować czy osiągnąć jakiś dodatkowych dochodów bieżących  no to wszyscy 

jesteśmy świadomi tego, że będzie trzeba ewentualnie dokonywać innych zmian po stronie 

wydatków bieżących, to, że pewne kwoty są w chwili obecnej zapisane to nie znaczy, że one będą                 

w pełni, od razu  już 4 stycznia realizowane czy zaangażowane przez podpisanie pewnych umów, 

realizacja budżetu trwa przez cały rok ja jakby ze strony swojego stanowiska muszę stać na 

baczności i obserwować tą wysokość realizowanych dochodów i wydatków bieżących, jeśli Pan Wójt 

będzie wychodził z inicjatywą zmian w budżecie to będę jednak silnie naciskać na to, aby zwiększać 

tą wartość dotacji oświatowych, jeśli chodzi o sam deficyt i zmiany jakie Państwo proponujecie po 

stronie wydatków majątkowych to właśnie zmniejszenie deficytu jakby dotyczy tylko i wyłącznie, 

spowodowane jest  tylko i wyłącznie zmianami po stronie wydatków majątkowych, deficyt, też na tej 

Komisji mówiłam, że ten deficyt jest deficytem najwyższym z tych projektów budżetu, których 

miałam przyjemność współpracować przy ich tworzeniu i to też oficjalnie na Komisji mówiłam, taka 

wysokość deficytu  spowodowana, z drugiej strony, jest chęcią ujęcia wszystkich możliwych zadań 

zaproponowanych przez kierowników jednostek i kierowników referatów w budżecie, również na tej 

Komisji powiedziałam, że to jest jakby materiał do prac przekazanych Państwu, czyli i Panu 

Wójtowi, i Państwu jako Radzie, do prac nad uchwaleniem tego budżetu, jaki będzie jego końcowy 
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całokształt to już nie w mojej gestii tylko Państwa i Pana Wójta, ja mogę wykonywać jakby zadania, 

które Pan Wójt mi zleci, jednak tutaj  z Panem Wójtem nie raz rozmawialiśmy, że pewne rzeczy                      

z racji bycia Skarbnikiem muszę Panu Wójtowi sugerować, między innymi właśnie te dotacje 

oświatowe i to tym rozmawialiśmy, nie wiem czy ta odpowiedź Panią satysfakcjonuje   

 

Radna Jolanta Jóźwiak, Pani Skarbnik, nasunęła mi się taka wątpliwość i dlatego to tutaj poddać, 

żeby wszyscy o tym wiedzieli, że mieliśmy milion zawieszony jakby w powietrzu, mówiliśmy też, że 

nadwyżka w przychodach z opłaty śmieciowej, w wydatkach, będzie i to będzie w połowie 

uwzględniało tą dotację dla szkół, i dlatego jak tutaj Pan Wójt wniósł tą różnicę wydatków 

śmieciowych, a dotacja tylko była w szczątkowej formie przyjęta to stąd to moje zapytanie co                                

z pozostałą częścią, bo jest to jednak nie mała kwota  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, tak jak Państwu powiedziałam to są autopoprawki, które do 

budżetu wprowadza potem Pan Wójt, z tej kwoty 500 tysięcy to te 300 tysięcy no to nie jest 

szczątkową kwotą, bo to jest więcej niż połowa z tej kwoty przeznaczona na zwiększenie tej dotacji 

ale oczywiście Pani Radna ma rację, że musimy cały czas pamiętać, aby pracować nad budżetem tak, 

nad jego zmianami, żeby starać się przy każdej jakby zmianie budżetu sukcesywnie dojść do tej 

kwoty, która musimy mieć w budżecie, na tej Komisji też mówiliśmy, a propos, tych dotacji, że tak 

do końca my nie wiemy czy to już będzie ostateczna kwota, że być może, że otrzymamy subwencję 

oświatową  albo zmieni się ilość dzieci być może będą potrzebne do wygenerowania jeszcze większe 

środki, albo być może ta kwota spadnie, to jest jeszcze przed nami, pewnych informacji nie 

posiadamy, więc jak otrzymamy ostateczne kwoty z ustawy budżetowej podjętej przez Sejm 

będziemy tak naprawdę wiedzieć, powiedzmy tak w 90%, na czym stoimy, bo ilość dzieci to się 

zmienia na bieżąco 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski,  tutaj w odniesieniu do dokapitalizowania naszej spółki to trzeba 

powiedzieć, że projekt tego budżetu, w taki sposób praktyczny, był tworzony na przełomie września    

i października, i pewnie te kwoty, które wówczas padały wynikały z informacji jakie przekazywała 

spółka do nas, natomiast to, że ta kwota musi być zwiększona to wynikało z uzupełnienia informacji 

jaką uzyskałem na spotkaniu Rady Nadzorczej, w rozmowach z Panem Prezesem, po prostu pewne 

inwestycje projektowane urealniają się w związku z tym, żeby zapewnić finansowanie tych 

inwestycji wprowadziłem autopoprawkę zwiększającą dokapitalizowanie o 600 tysięcy złotych, czyli 

łącznie to będzie 100 tysięcy złotych, rozumiem, że Państwo jesteście zaskoczeni, że ta kwota się 

pojawiła, ale wynikało to z tego, że jak to funkcjonowało 
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Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, zapomniałam o tym dokapitalizowaniu, na wspólnej 

Komisji ta kwota jakby też była wykazana, że ona nie została ujęta w projekcie budżetu, mówiłam 

Państwu o tym, że  patrząc na wtedy jeszcze obowiązującą uchwałę, która dzisiaj była zmieniana, 

podejmowana na nowo, wiedzieliśmy o tym, że w tej uchwale jest zapisana ta kwota na 

dofinansowanie, dokapitalizowanie spółki w wysokości 1 miliona 100 złotych, tak jak Państwu 

powiedziałam przed chwilką no należało podjąć, na nieszczęście, tą męską decyzję, żeby ewentualnie 

gdzieś te inwestycje umniejszyć, padło to też na to dokapitalizowanie spółki, jednak to też było 

Państwu powiedziane, że spółka jakby otrzymała dofinansowanie unijne do realizacji tej kanalizacji 

sanitarnej i na pewno staniemy znowu przed podjęciem decyzji o zwiększeniu tego 

dokapitalizowania tak, aby spółka mogła tą inwestycję realizować, tak, że to jest też, pewne rzeczy 

wynikają z dokumentów, które są w obiegu, z drugiej strony cieszmy się też bardzo, że spółka 

dokapitalizowanie otrzymała i o tym na Komisji była mowa, że my musimy im te pieniążki dołożyć     

i na pewno ja ze swojej strony, z Panem Prezesem jestem w kontakcie, myślę, że tutaj Pani Sekretarz 

również, będziemy starać się pomóc również ściągnięciu innych źródeł finansowania tych zadań, 

dziękuję  

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski,  dziękuję, Pani Skarbnik mnie uzupełniła, chciałbym się też odnieść 

do wniosku Pana Radnego, do tego wniosku formalnego, Państwo oczywiście macie swój pogląd tej 

sytuacji, macie Państwo swoje racje, można powiedzieć pod wieloma względami dużo większą 

informację na temat tego co się dzieje w Gminie, na temat tego jakie są potrzeby w Gminie, 

natomiast ja chciałbym tylko zwrócić uwagę, w zasadzie powtórzyć tylko to co było zawarte w mojej 

autopoprawce, to może się Państwu nie podobać, że został złożony wniosek o dofinansowanie tego 

wniosku, natomiast ja patrzę, że jednak ten wniosek został złożony i bez względu na to czy Państwo 

uważacie, że inwestycja bardziej czy mniej zasadna jest szansa na uzyskanie pieniędzy na to i też 

chciałbym zwrócić uwagę na to, że ta inwestycja, która została wpisana do projektu budżetu                           

i  realizacja jest uwarunkowana, to nie jest tak powiedziane, że na sto procent to zostanie 

zrealizowane, bo właśnie jeżeli nie uzyska dofinansowania no to nie będzie realizowana, a tu będzie 

krok jak to dofinansowanie zostanie uzyskane natomiast nie będzie pozycji w budżecie, tak, że tutaj 

rozumiem te racje, które stoją za Pana wnioskiem, ten projekt budżetu był tworzony w taki a nie inny 

sposób, być może na pewno Państwo oczekiwali jakby większych konsultacji tego budżetu                     

z drugiej strony ja też nie mam jakiś uwag do działa urzędników, którzy po prostu realizowali 

program czy też kierunki wyznaczone przez poprzedniego Wójta, tak jak statek straci kapitana, ten 

statek przez jeszcze jakiś czas podąża w tym kierunku wyznaczonym przez kapitana, tak, że tutaj 

akurat rozumiem, z drugiej strony też rozumiem, że pewnie gdybym ja był wcześniej to wolałbym się 

z Państwem skonsultować i kwestie składania tych wniosków omówił, natomiast jeszcze druga część 

dotycząca Pana wniosku formalnego dotyczy tego oświetlenia, żeby to jednak utrzymać natomiast                     



str. 28 

 

z takich rozmów, które tutaj z Infrastrukturą prowadziłem wynika, że tam nie do końca będzie można 

to zrealizować, ja bym poprosił o pomoc Panią kierownik, żeby powiedziała jak to z tym 

oświetleniem wygląda, własnościowe, uzupełniła i Państwu pełen obraz nakreśliła 

 

kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, Pan Radny wniósł wniosek tylko o ulicę 

Grabową tak?, a w pierwotnej wersji była Grabowa i Wrzosowa, a z Wrzosową były problemy                     

z własnościami 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski,  to niedosłyszałem, przepraszam 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję, czyli nie ma żadnego problemu 

 

Radny Paweł Kurpik, chciałbym jeszcze dopowiedzieć o drodze w Jeziorach Wielkich, do będzie      

w sumie robiona droga asfaltowa do jednego domu, która bądź co bądź może jest w złym stanie ale 

ludzie w Gminie Zaniemyśl proszą się od 20, 30 lat o utwardzenie kruszywem drogi, a tam mieliśmy 

wylewać dywanik za 150 tysięcy, a to dla mnie są inne priorytety  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, tym bardziej, że lista dróg do remontu czy do 

budowy jest znana od dwóch lat i nigdy do tej pory, zresztą jestem Radna już drugą kadencję, do tej 

pory nikt, nigdy nie wspomniał o drodze w Jeziorach Wielkich ani Sołtys, ani Radny, ani Pan Wójt 

Urbas nigdy nie wspominał o żadnej drodze w Jeziorach Wielkich, to jest dla nas zaskoczeniem, ta 

droga nie jest uwzględniona w żadnym planie i tutaj proszę się nie dziwić Państwu nam, że też 

odpowiadamy przed naszymi wyborcami, składamy jakieś zobowiązania i chcemy się z nich 

wywiązać, wrzucając drogę, która spadła nam faktycznie jak gwiazdka z nieba i tym bardziej jak 

tutaj kolega Radny stwierdził droga, która ma 620 metrów ma być nowy dywanik położony i koszt 

tego ma być 150 tysięcy, pytam się czy 150 tysięcy na ponad pół kilometra drogi wystarczy, wydaje 

się, że przy takiej drodze w Jeziorach Wielkich będzie koszt pięć razy droższy, a może cztery niż ten 

koszt, a przede wszystkim chodzi nam o to, że wielu z mieszkańców nie ma nawet takiej drogi, topią 

się w błocie i czekają na te drogi, tak jak kolega powiedział, utwardzone kruszywem od trzydziestu 

albo i więcej lat, i to przede wszystkim jest dla nas niezrozumiałe, że takie decyzje podejmuje się   

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, chciałam się odnieść zarówno do autopoprawek Pana Wójta jak         

i wniosku Radnego Kurpika, i może właśnie zacznę od tego wniosku, ja nie ukrywam, że miałam 

wątpliwości czy mamy ponawiać nasz wniosek w sprawie wycofania tej drogi i zastąpienia jej innym 

zadaniem właśnie z tego względu, o którym mówił Pan Wójt, że jest złożony wniosek i teraz słabo by 

to wyglądało, gdyby wniosek został rozpatrzony pozytywnie, Gmina miała by szanse uzyskać jakąś 

dotację, a okazuje się jednak nie mamy tego zadania w budżecie więc nie możemy podjąć tej dotacji, 
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tak, że miałam takie wątpliwości, tym bardziej, że ten harmonogram budowy dróg to nie jest żadne 

obowiązujące prawo, to są ustalenia podjęte na Komisji Rady Gminy, wiadomo, żeby coś 

obowiązywało powszechnie to Rada Gminy działa na sesjach podejmując uchwały, apele                                

i oświadczenia nie mniej jednak ten harmonogram, teraz argumenty z drugiej strony zaczęły się 

pojawiać, no jest jakąś deklaracją nie tylko z naszej strony ale też organu wykonawczego, to było 

wspólnie tu na Komisji ustalane, deklaracja czy też może list intencyjny, że tak będziemy 

procedować w budżecie, w kolejnych latach, nawet przyszło mi do głowy, że można to traktować 

jakąś umowę trójstronną pomiędzy Radą a organem wykonawczą i mieszkańcami, którzy patrząc na 

ten harmonogram budowy dróg wiedzą czego się spodziewać no i przy takim budżecie, gdyby on był 

przyjęty z tą drogą wyjętą tak z kapelusza ta umowa nie zostałaby dotrzymana, do tego dochodzi 

właśnie ten argument, już podniesiony, to było opisane – spryskanie asfaltem, tak, wypełnienie dziur, 

generalnie, łatanie tej drogi to może nie jest najlepsza technologia i może po prostu dobrze by było 

gdyby te pieniądze z budżetu województwa trafiły tam gdzie są potrzebne, pewnie z pośród 

wszystkich wniosków złożonych do Urzędu Marszałkowskiego są takie o wyższych priorytetach                   

w poszczególnych Gminach, natomiast co do zmian wprowadzonych przez Pana Wójta                                 

w autopoprawkach, już w samym projekcie budżetu były zadania, których wcale się nie musiałam 

spodziewać jak np. 50 tysięcy na projekty rewitalizacji paków zabytkowych, teraz Pan Wójt 

dodatkowo proponuje pieniądze na opracowanie Strategii Rozwoju Gminy, który jest dokumentem 

bardzo potrzebnym i mam nadzieję, że jeżeli byłby opracowany to faktycznie z potrzeby i dla 

ustalenia priorytetów, a nie po to, żeby uzyskać jakieś kolejne dofinansowanie, tak jak bywało                       

w przeszłości, to, że udało się właśnie wygospodarować tą potrzebną kwotę na wkład do ZGK 

zgodnie z tą uchwałą, którą dzisiaj podjęliśmy o wieloletnim planie rozwoju no to bardzo dobrze, że 

udało się ją tam zagospodarować, pewnie byłoby idealnie, gdyby Pan Wójt mógł uwzględnić 

wszystkie nasze wnioski, ale też nie jest to koncert życzeń, tak, że ja cieszę się, że z tych wniosków, 

które zostały uwzględnione, dziękuję za te zmiany, które Pan Wójt zaproponował od siebie 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, bardzo dziękuję za miłe słowa, mogę tutaj powiedzieć, że                                  

w przyszłości ja sobie wyobrażam, ta przyszłość moja tutaj jest, chociaż nie wiadomo jak pandemia 

będzie nas dalej wszystkich gnębić, ale w tym czasie, w którym tutaj mam przyjemność sprawować 

ten urząd to zamierzam przede wszystkim  korzystać z Państwa wiedzy, ze zgłaszanych potrzeb                        

i konsultować z Państwem, bo wydaje się, że Państwo tutaj macie najlepszą orientację w tych 

potrzebach, a z drugiej strony dla mnie jest ważny aparat urzędniczy, tak, że zbierając informacje                     

z jednej i drugiej strony to myślę, że będziemy w stanie realizować te zadania zgodnie z prawem, 

zgodnie z zapotrzebowaniem mieszkańców, co do tej ulicy, tych 150 tysięcy złotych na drogę, też mi 

się wydaje, że trzeba by było stworzyć mieszkańcom taką możliwość, nie wiem na ile to było 

realizowane, ale stworzyć mieszkańcom możliwość partycypowania, pokrywania kosztów pewnych 

inwestycji, ja akurat mieszkam w Poznaniu na osiedlu Świerczewo, gdzie stan dróg jest też fatalny                         
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i można by się zdziwić, że to jest Poznań, ale praktycznie te drogi są gruntowe, ale pewna część 

inwestycji była realizowana z udziałem mieszkańców, którzy zakładali jakieś Komitety, 

Stowarzyszenia i w jakimś procencie to realizowali, być może warto by było czegoś takiego 

spróbować tutaj, jeżeli jest ktoś kto byłby gotów jakąś kwotę przeznaczyć na to, żeby była ładna 

droga do jego posesji to być może warto by było z tego skorzystać, to jest, to wynika, proszę 

Państwa, z ustawy o organizacjach pożytku publicznego, są takie zapisy, które umożliwiają,                          

w Poznaniu takie rzeczy się realizuje, nie mówię, że to jest łatwe, bo jeżeli taki remont, taka 

inwestycja ma być przeprowadzana z udziałem większej grupy mieszkańców to oni się przede 

wszystkim muszą między sobą dogadać, muszą mieć takie nastawienie, że chcą jednak coś do tego 

włożyć ze swoich prywatnych pieniędzy a nie czekać tylko na to, że po prostu Gmina ma to zrobić                              

i koniec, wydaje mi się, że taką drogę, taką możliwość warto by było stworzyć mieszkańcom, być 

może ktoś będzie chciał z tego skorzystać  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, wydaje mi się, że jeżeli chodzi o Gminę 

Zaniemyśl takie inwestycje były, przynajmniej współfinansowane przez prywatnych 

przedsiębiorców, myślę też, że jest to dobry pomysł zwłaszcza, że te finanse Gminy są w tej chwili 

trudne i tak jak tu już było mówione mamy trudną sytuację, niepewną sytuację finansową, która nie 

pozwala nam w pełni cieszyć się czy w pełni realizować to co chcielibyśmy zrobić, zawsze musimy 

mieć ten margines zabezpieczenia, mnie osobiście przeraził ten ogromny deficyt, 6 milionów, 240 

tysięcy, to był dla mnie deficyt, który był praktycznie nie do przyjęcia, 2,5 miliona z tego było 

przeznaczone na Plac Berwińskiego, tu okazuje się, że Plac Berwińskiego nie będzie realizowany 

między innymi z tego względu, że kolejny raz nie otrzymał, ta inwestycja nie została 

zakwalifikowana do dofinansowania i stąd można było też ten deficyt umniejszyć, więc myślę, że 

Pani Skarbnik będzie pilnowała tego budżetu tym bardziej, że budżet, tak jak Państwo wiedzą, jest 

zmieniany praktycznie na każdej sesji w miarę potrzeb i w miarę otwieranych się możliwości, nie jest 

to sztywny twór, którego ramy są bardzo określone, ale możemy go wypełniać w pewien sposób                   

z marginesem dowolności, który wynika z realizacji poszczególnych zadań 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, jeszcze o tych dotacjach oświatowych, gdybym mogła parę zdań, 

ponieważ zgodnie z informacją przekazaną nam przez Panią Skarbnik w tym pierwotnym projekcie 

budżetu na trzy miesiące działalności tych placówek dla, których organem prowadzącym nie jest 

Wójt brakowało miliona złotych więc nawet gdybyśmy całą kwotę uzyskaną ze zwiększonej opłaty 

za zagospodarowanie odpadów czyli 597 tysięcy przeznaczyli na ten cel to ciągle brakowało by 400 

tysięcy więc to pytanie Radnej Jóźwiak no jest w pewnym sensie uzasadnione, znaczy jest 

uzasadnione, i tak jakby podsumowując wypowiedź Pani Skarbnik odpowiedź na pytanie skąd 

będziemy brać pieniądze na dotacje oświatowe, brzmi, skąd się da, tak 
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Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, nie, to znaczy już Państwu powiem, również rozmawialiśmy 

na Komisji o tym, że odsuwając na bok może te środki, nazwijmy to, z funduszu COVID-go, które są 

wprowadzone w budżecie roku 2021 jako nadwyżka budżetowa generalnie co do zasady przy 

projektach budżetu nie ujmuje się po stronie przychodowej środków pochodzących z wolnych 

środków i nadwyżek budżetowych wypracowanych w poprzednich latach ze względu na to, że 

jeszcze w trwającym roku budżetowym być może te środki są zaangażowane, tak samo wygląda to                 

u nas na budżet roku 2020, ja Panu Wójtowi, wiedząc jaka jest sytuacja w naszej Gminie, żeby też 

wdrożyć Pana Wójta, jesteśmy po okresie sprawozdawczym okresu styczeń – listopad 2020, mając 

na uwadze deficyt, który jest planowany i wydatki realizowane przez jednostki, gdzie trudno jest już, 

że tak powiem, jakby dokonywać zmian czy umniejszeń ponieważ jednostki już na to  też nie 

wyrażały woli i chciały mieć pewne zabezpieczenie do końca roku, więc tyle co mogliśmy to ten 

deficyt został przez nas w trakcie roku zmniejszony, ale chcę wspomnieć o tych sprawozdaniach, bo 

to Panu Wójtowi taką informację przekazałam, ja w tej chwili tych danych nie wzięłam ze sobą, ale 

patrząc na ten okres do listopada to budżet zamyka się na plusie nadwyżka budżetową, w kwocie 

powyżej miliona złotych, czy tak będzie również po zakończeniu miesiąca grudnia to się okaże, 

nawiązuję to do tego, że jeśli po naszej myśli czyli kończąc go nadwyżką bądź jak najmniejszym 

deficytem uda nam się zamknąć rok 2020 to po zakończeniu sprawozdań finansowych pewne środki 

z wolnych środków czy nadwyżki budżetowej wypracowane z lat poprzednich będziemy mieli 

możliwość wprowadzenia ich do budżetu i teraz na wspólnej Komisji też poniekąd o tym była mowa, 

i o tym co powiedziałam teraz, w sensie o tych nadwyżce budżetowej i wolnych środkach po 

dokonaniu sprawozdań budżetowych za cały rok ale również była mowa o tym, że jeśli nie 

otrzymamy dofinansowania na te wnioski, które są złożone, tutaj mamy przykład z Placem 

Berwińskiego, tak się złożyło w mieczy czasie, że Państwo zaproponowaliście tą zmianę, Pan Wójt ją 

przyjął, nastąpiło ogłoszenie wyników naboru  właśnie wniosków, gdzie okazało się, że ten Plac tego 

dofinansowania nie dostał, pozostaje nam kolejny wniosek dotyczący budowy ulic w Łęknie i tutaj, 

tak jak koleżeństwo mówiło, jeśli nie otrzymamy tego pełnego dofinansowania, tego miliona, 

siedemset, to być może będzie tak, że to zadanie nie będzie w całości realizowane tylko jakby                       

w części, więc ten deficyt również ulegnie zmniejszeniu, ale życzmy sobie, żeby te środki jednak 

Gmina otrzymała, wtedy wartość dochodów majątkowych nam się zwiększy, być może będzie tak, że 

Państwo będziecie mieli taka wolę, czy Pan Wójt, aby część tych środków przeznaczyć na jakieś inne 

wydatki majątkowe, a część będzie właśnie na zmniejszenie deficytu, jeśli chodzi o środki na dotację 

oświatową, tak jak mówiłam, na chwile obecną, bo ja nie wiem jakie przyjdą dane w ostatecznej 

subwencji oświatowej, jaka będzie ilość dzieci, patrząc na chwilę obecną w zaokrągleniu brakuje 

nam kwota 700 tysięcy złotych i ja liczę na to, że ten rok, jak mówiłam, uda nam się zamknąć bądź 

nadwyżką budżetową, bądź jak najmniejszym deficytem i wtedy te środki z nadwyżki budżetowej 

czy z tych wolnych środki będzie można przeznaczyć na pokrycie, bo tak może się zdarzyć, ujemnej 
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różnicy, tak jak mamy w tym roku, miedzy dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi w sytuacji 

jak wprowadzimy pełną kwotę tej dotacji właśnie oświatowej i wtedy właśnie te źródła finansowania, 

te źródła przychodów pozwolą nam pokryć tą ujemną różnicę, która powstanie na skutek 

wprowadzenia całości tej subwencji oświatowej, to jest ten najgorszy scenariusz, gdyby nam się nie 

udało pozyskać jakiś dodatkowych środków, które będą stanowiły dochody bieżące, dziękuję  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy jeszcze głosy w dyskusji nad wniesionymi 

autopoprawkami i projektem budżetu   

Radny Bartosz Biskup, ja swoje zdanie na temat zadań inwestycyjnych, które zostały i nie zostały 

ujęte w projekcie budżetu wyraziłem już na posiedzeniu Komisji, i nie chciałbym się tutaj powtarzać 

natomiast słowa Pana Wójta takie, można powiedzieć za kulisowe, pozwalają mi wierzyć, że jednak 

ulica Kórnicka będzie zrealizowana, jest na to przynajmniej nadzieja, że pozwolą na to środki 

zewnętrzne, natomiast co do mojego głosowania swoje zdanie przedstawiłem również na jednej                    

z ostatnich sesji i tutaj nic się nie zmieni, natomiast, jak mówię, ja do Pana Wójta o to, że                             

w autopoprawkach ulicy Kórnickiej nie zaakceptował pretensji nie mam, wiemy w jakim momencie 

do nas dołączył, wiemy jak ten budżet był przygotowany, natomiast, no mówię, ja wierzę jednak, że 

ta ulica bardzo potrzebna dla mieszkańców będzie jednak w roku 2021 będzie realizowana, dziękuję 

bardzo 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie widzę dalszych głosów w dyskusji, mamy 

do przegłosowania autopoprawki Pana Wójta oraz wniosek formalny Radnego Pawła Kurpika, 

zaczniemy od autopoprawek, tak Panie Radco 

Radca Prawny Marek Grzelak, Pani Przewodnicząca, zgodnie z programem uchwalania budżetu 

tak, bardzo proszę od przegłosowania w pierwszej kolejności autopoprawek Wójta, a potem 

wniesiona poprawka przez Pana Radnego, jeszcze dobrze by było, gdyby przypomniana była co do 

treści Radnym, bo autopoprawki Pana Wójta leżą na biurkach Radnych i wiedzą co będą głosować                   

i ze wskazaniem też źródła finansowania  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że autopoprawki Wójta będziemy 

głosować blokiem, wszystkie jednocześnie, proszę o podłączenie głosowania 

Głosowano w sprawie: 

stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady oraz Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej, stanowisko to zawiera również 

autopoprawki do projektu uchwały budżetowej 
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ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Justyna Dąbrowska, Katarzyna Gomułkiewicz, Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila 

Kołacka, Paweł Kurpik, Marek Stroiwąs 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, kolejny wniosek, wniosek Radnego Pawła 

Kurpika, jest wniosek formalny Radnego Pawła Kurpika, w sprawie: usuwa się zadanie przebudowa 

drogi gminnej w Jeziorach Wielkich, to jest  dział 600, rozdział 60016, paragraf 6050, czyli ta droga 

w Jeziorach Wielkich zostaje usunięta na kwotę 150 tys. zł i w zamian tej drogi czyli źródłem 

finansowania będą te pieniądze uzyskane z Jezior Wielkich, wprowadzić w dziale 600, rozdział 

60016, paragraf 6050 - utwardzenie kruszywem dróg gminnych w Jaszkowie do posesji nr 25 i 29 za 

75 tys. zł. i w dziale 900, rozdział 90015, paragraf 6050 budowa oświetlenia ulicznego na ulicy 

Grabowej w Zaniemyślu, również 75 tys. zł. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosku formalnego Radnego Pawła Kurpika, dokonanie zmian w dziale 600, rozdział 60016, 

paragraf 6050 tzn. usunięcie zadania - przebudowa drogi gminnej w Jeziorach Wielkich na kwotę 

150 tys. zł i wprowadzić w dziale 600, rozdział 60016, paragraf 6050 - zadanie - utwardzenie 

kruszywem dróg gminnych w Jaszkowie do posesji nr 25 i 29 tj. 75 tys. zł, oraz w dziale 900, 

rozdział 90015, paragraf 6050 wprowadzić zadanie - budowa oświetlenia ulicznego na ulicy 

Grabowej w Zaniemyślu, kwotę 75 tys. zł. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jolanta Jóźwiak, 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Alina Frąckowiak, Jerzy Grześkowiak, Ewaryst Pankowski 

NIEOBECNI (3) 
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Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

6) projekt uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz uwagi zawarte w opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, analizowałam te zmiany zgłoszone przez Radnego Pawła 

Kurpika czy będą miały wpływ na samą treść uchwały, na treść nie będą miały, zmiany, jeśli uchwała 

będzie przegłosowana to zmiana będzie w załączniku nr 2, który przedstawia wszystkie wydatki 

budżetowe Gminy na 2021 rok oraz zmiana będzie z załączniku przedstawiającym wydatki 

majątkowe, wiadomo ruszmy budżet więc myślę zaraz o WPF-ie ale te zadania są zadaniami 

jednorocznymi więc one nie będą miały wpływu na wartości zawarte w WPF-ie tak, że tutaj ta 

zgodność będzie również występować, tak więc ja teraz odczytam projekt uchwały, który tak jak 

Pani Przewodnicząca powiedziała, zawiera autopoprawki Pana Wójta, uwagi zgłoszone przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową i treść tej uchwały jest zgodna ze zmianą, którą zgłosił Pan Radny, a 

Państwo przegłosowaliście  

treść projektu uchwały odczytała Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, uzasadnienie zostanie 

uzupełnione o zmiany zgłoszone przez Pana Radnego  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, można rozpocząć dyskusje nad 

przedstawionym nowym projektem uchwały budżetowej, czy Państwo Radni macie jeszcze pytania, 

wnioski czy zmiany, jeżeli nie, dyskusja zamknięta, będziemy głosowali odczytany przez Panią 

Skarbnik, który zawiera autopoprawki Wójta oraz uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu a także zmiany wprowadzone na wniosek Pana Radnego Pawła Kurpika, 

jest to już całościowy budżet, bardzo ważna uchwała, ten rok był bardzo trudny i podjęcie uchwały 

budżetowej na następny rok jest bardzo ważne, bo pozwala prawidłowo funkcjonować i Urzędowi,                    

i Gminie, myślę, że tyle trudności, które były po drodze, pewnie ten budżet nie jest taki, jaki byśmy 

chcieli, czy jak oczekujemy, ale daje nam podstawy do dalszej pracy i tak jak wcześniej było 

mówione ten budżet również możemy korygować w następnych miesiącach, tak więc bardzo proszę 

Państwa o wzięcie pod uwagę, tych moich słów i zakończenie tego trudnego roku pozytywnie, ale to 

tylko moja prośba, skoro dyskusja zakończona będziemy głosowali projekt uchwały budżetowej na 

2021 rok 

uwag i pytań nie złożono, 

7) głosowanie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

uchwały budżetowej na rok 2021 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, 

Ewa Wiatr-Gawlak 

PRZECIW (1) 

Bartosz Biskup 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, gratuluję Panie Wójcie, gratuluję Pani 

Skarbnik, gratuluje też Radnym za roztropną decyzję w takiej sytuacji w jakiej jesteśmy, dziękuję 

również pracownikom, którzy pracowali nad tym budżetem, jest tak ja mówiłam, jest to ostatni 

akord, można powiedzieć, bardzo trudnego roku i myślę, że następny rok będzie dużo lepszy, 

bardziej optymistyczny i bardziej będziemy ze sobą współpracować, żeby nie było już żadnych 

zgrzytów czy nieporozumień 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, Szanowni Radni bardzo dziękuję za przyjęcie projektu budżetu, to 

Państwo mieliście ostateczny głos i ostateczna decyzja należała do Państwa, a chciałbym serdecznie 

podziękować Pani Skarbnik, która pracowała bardzo dużo nad tym budżetem, chciałbym 

podziękować Pani kierownik Monice, która była tutaj do dyspozycji, która starała się udzielać 

informacji w wielu trudnych sprawach, Pani Sekretarz oraz wszystkim pracownikom Urzędu Gminy, 

którzy składali swoje propozycję i też mam nadzieję, że w przyszłości ta współpraca będzie się 

jeszcze lepiej układała, i że nie będzie tak dużych zawirowań, bardzo Państwu wszystkim dziękuję   

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja myślę, że emocje i zawirowania są dobre 

jeżeli pozytywnie się kończą,  jeżeli wszystko kończy się pozytywnie to nawet emocje są bardzo 

dobre, bo to znaczy, że nam zależy i, że pracujemy, i że wspólnie chcemy coś osiągnąć, tak, że 

bardzo serdecznie dziękuję, przechodzimy do siódmego punktu obrad 

 

7. Wolne głosy i wnioski. 

w dyskusji wzięli udział: 
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Radny Tomasz Grabowski, ja mam pytanie do Pana Wójta czy do Pani Skarbnik, wiem, że 

wchodzimy w następne obostrzenia, dwudziestego ósmego zamyka się branż turystyczna, na naszym 

terenie jest kilka takich punktów, które w tej chwili nie będą mogły przyjmować w żaden sposób 

turystów, czy planujemy zwolnić ich z podatku od nieruchomości, czy muszą pisać jakieś specjalne 

pisma, czy to jest w ogóle przewidziane jakimiś regulaminem, uchwałami, ustawami 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, każdy podatnik, w każdej chwili ma możliwość skorzystania 

z różnego typu dozwolonych ulg i skorzystania z tych ulg na podstawie ordynacji podatkowej, tak 

więc będzie tutaj też w tym przypadku, z tego względu, że uchwała Rady Gminy, która obejmowała 

te zwolnienia, obejmowała okres, teraz nie kojarzę, to była kwestia trzech miesięcy, więc ona jakby 

obejmowała tylko tamten zakres,  czyli nie obejmuje tych miesięcy, które nastąpiły teraz, więc                     

w chwili obecnej jak najbardziej co przedsiębiorcy mają możliwość skorzystania z tych wniosków, ja 

mogę domniemać, że one zostaną rozpatrzone przez Pana Wójta pozytywnie, ale jak mówię 

domniemywać, ale to będzie decyzja Pana Wójta i kwestia złożonych dokumentów, tylko ta różnica 

jest taka, że w oparciu o ordynację podatkową być może jest troszkę więcej formalności niż                           

w przypadku uchwały, która była przez Państwa podjęta, ale możliwość skorzystania z takiej ulgi jak 

najbardziej każdy podatnik ma  

 

Radny Tomasz Grabowski, ok, a wiedząc o tym, że Rozporządzenie wchodzi, Rady Ministrów, 

planujemy wprowadzić taką uchwałę 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, musiałabym przejrzeć z koleżanką zapisy aktualnej Tarczy, 

czy zostało to przedłużone na rok 2021, bo wiem, i to było mówione w trakcie podejmowania, czy 

rozmów na temat, na Komisjach wspólnych, na temat właśnie uchwały, o której mówiłam, że 

Państwo jakby tą możliwość przedłużania tego zwolnienia czy objęcia zwolnieniem i tych miesięcy 

była możliwość jakby zmiany tej uchwały bądź podjęcia w tym zakresie nowej uchwały natomiast 

będę rozmawiała z koleżanką jak to wygląda patrząc na rok 2021 i właściwie wkraczamy w ten rok, 

czy będzie możliwość ewentualnie patrząc na ustawy COVID-owe cofania się do roku 2020 czy nie  

i ewentualnie czy  jakieś możliwości będą na rok 2021, śmiem domniemać, że jakieś możliwości                 

będą w tych ustawach COVID-ych, bo Państwo, myślę o Sejmie i Senacie, też wychodzą naprzeciw 

przedsiębiorców więc myślę, że taka dyspozycja w tych ustawach również się znajdzie 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, mamy czujnik stanu powietrza w Zaniemyślu, który potwierdza 

to co w poprzednich latach było wyczuwalne tylko organoleptycznie teraz mamy wyrażone                         

w cyfrach no i oczywiście skoro te informacje zostały podane to są komentowane i pojawiła się jakaś 

potrzeba wyegzekwowania większej dbałości o powietrze w Zaniemyślu, znaczy została ona 
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wysłowiona przez mieszkańców, chciałam zapytać czy ze strony Urzędu będą podejmowane jakieś 

czynności kontrolne, w ogóle jakie są możliwości i prawne i faktyczne 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ten problem wraca jak bumerang co roku 

 

Kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, obserwowaliśmy faktycznie, stężenia 

przekraczają mocno wszelkie normy w związku z tym od nowego roku zaczniemy cykl kontroli                     

i najpierw będą to kontrole, mam nadzieję, że w asyście naszych Dzielnicowych, ponieważ ja nie 

puszczę pracownika Referatu samego na posesję, musimy jeszcze zobaczyć jak to wygląda pod 

kątem COVID-u, aczkolwiek jest plan, żeby przez część posesji, chociażby w samym Zaniemyślu, 

zrobić spacer, po nowym roku zrobimy również rozeznanie rynku pod katem wynajmu DRON-a, no 

bo wtedy mamy możliwość zbadania tego co się z tego komina wydostaje, tak, że po nowym roku 

będziemy działać w temacie, zaczniemy po prostu przeprowadzać kontrole, pracownik już 

przygotowuje sobie i protokoły i dokumenty pod kątem tychże kontroli  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy Gmina dysponuje jakimś wykazem, 

pewnie nie dysponuje, ale czy w takim wypadku będzie tworzyła jakiś wykaz osób, które posiadają 

właśnie te kotłownie węglowe 

 

Kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, jesteśmy do tego zobligowani i to też będzie 

przyszły rok, musimy zrobić inwentaryzację wszystkich takich właśnie punktów, gdzie domy, 

mieszkania opalane są starymi kopciuchami  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czyli to na pewno też, jeżeli chodzi o kontrolę 

i ewentualne wyegzekwowanie będzie też pomocne 

 

Radny Tomasz Grabowski, znajdziemy takiego delikwenta, który zanieczyszcza powietrze, jakie 

Gmina ma środki w tej chwili, czy może go ukarać, to jest pierwsze pytanie, i drugie nawiązujące do 

tego, jeżeli mamy w tej chwili taki rejestr, czy będzie prowadzony od 1 stycznia, to czy Gmina 

planuje przystąpić do jakiegoś Programu refundacji przy wymianach tych pieców 

 

Kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, wymiana refundowana jest z Programu 

Czyste Powietrze, z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                          

w Poznaniu, nie wiem jak będzie się zapatrywał na to Pan Wójt i Państwo Radni, czy podejmiemy 

taką uchwałę, że będziemy coś takiego dofinansowywać, ale myślę, że na chwilę obecną to raczej nas 

po prostu na takie dofinansowanie nie stać chociażby pod kątem uchwalonego przed chwilą budżetu  
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i braków w nim, natomiast kary, jeżeli pójdziemy z Dzielnicowym to wiadomo mandat karny, jeżeli 

pójdziemy sami, pójdziemy już w decyzje administracyjne i wszystkie kary, które wynikają                           

z przepisów prawa 

 

Radny Tomasz Grabowski, czyli konkretnie finansowa, nie finansowa, pogrożenie palcem tylko                  

i wyłącznie  

 

Kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, jeżeli jest mandat to jest finansowa, jeżeli 

będą decyzje administracyjne to już będzie kwestia tego, no jesteśmy na etapie badania po prostu 

zapisów ustawy, na pewno będzie wydanie decyzji administracyjnej, a czy z tego tytułu będzie 

wynikała kara to się okaże jak już przewertujemy, po prostu jesteśmy na etapie przygotowywania 

dokumentów i przygotowywania wzorów decyzji, i wszystkich innych potrzebnych dokumentów  

 

Radny Bartosz Biskup, ja mam prośbę czy te kontrole i wycieczki po nowym roku mogłyby 

wykroczyć poza Zaniemyśl, ponieważ u nas również wieczorami, w bezwietrznych wieczorach nie 

da się tak naprawdę wyjść 

 

Kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, problem jest w całej Gminie, będziemy się 

starać wyrywkowo przynajmniej kilka domów w każdej miejscowości, aczkolwiek, mówię,  

wszystko zależy od czasu i możliwości fizycznych po prostu pracownika, wiadomo, że to są tylko 

popołudnia, bo generalnie nikt śmieci i innych brzydkich innych rzeczy nie pali, i w dzień 

 

 Radny Bartosz Biskup, to są późne wieczory kiedy to tak naprawdę się zaczyna i jest dramat 

 

Kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, i to też będzie uzależnione od współpracy, 

mówię, z Policją, bo samego pracownika wieczorem to  

 

Radny Tomasz Grabowski, jeszcze takie pytanie, bo mówimy tylko o osobach fizycznych czy 

przedsiębiorstwa też na terenie Gminy będą kontrolowane 

 

Kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, zacznijmy od osób fizycznych, a 

zobaczymy jak to będzie wyglądało i po kolei, mam nadzieję, że uda nam się w miarę szybko 

doprowadzić do tego, żeby ten czujnik nie świecił na czerwono  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, jest chyba też taka możliwość, że nie trzeba 

czekać na pracownika, żeby przeszedł z Policjantem ale wszelkie palenie śmieciami czy jakimiś 
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takimi niedozwolonymi substancjami jest po prostu przestępstwem w stosunku do środowiska 

naturalnego i można również takie rzeczy zgłaszać na Policję i wtedy złożone zawiadomienie 

również musi być przez Policje rozpatrzone 

 

Kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, dokładnie tak     

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, tak, że naprawdę nie trzeba się tylko oglądać 

na pracowników Urzędu Gminy można to bezpośrednio zgłosić, myślę, że najpierw, jeżeli ktoś, to iść 

do takiego sąsiada czy mieszkańca i powiedzieć, że tego nie wolno spalać, że jest to karalne, i, że 

jeżeli się nie poprawi  zgłosi się to do Urzędu Gminy czy bezpośrednio na Policję, i wtedy są kary, 

więc myślę, że najpierw po dobrosąsiedzku iść po prostu porozmawiać, myślę, że każdy z nas zdaje 

sobie sprawę, że palenie śmieciami to tak naprawdę wyrok na nas wszystkich, bo wdychając tą 

truciznę również możemy, szkodzimy swojemu zdrowiu po prostu, więc myślę, że najpierw 

rozmowa, ja tak myślę, a później działanie już takie konkretne, czy jeszcze pytania do Pani 

kierownik, czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos, bo ja mam zawsze ostatni głos, taka rola, 

jeżeli nie to zbliżając się już do końca sesji w imieniu wszystkich Radnych Gminy Zaniemyśl, myślę, 

że w imieniu również Pana Wójta chciałbym złożyć Państwu życzenia radosnych, pogodnych                              

i przede wszystkim zdrowych świąt Bożego Narodzenia, ten ostatni rok był bardzo trudny, był 

odmienny i rudny, i życzę Państwu, żeby nadchodzący, nowy, 2021 rok był dla nas wszystkich 

bezpieczny i pomyślny, a przede wszystkim normalny, żeby wróciło to co było rok temu, z którego 

pewno nie zdawaliśmy sobie sprawy jakie to było dobre, jakie to było normalne, jakie to było 

zwyczajne, mnóstwo pomyślności w Nowym Roku, zdrowia, szczęścia i wszystkiego dobrego 

 

8. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję bardzo Państwu i zamykam XXIX 

sesję Rady Gminy Zaniemyśl 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Justyna Dąbrowska 
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